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Drage sugrađanke, dragi sugra-
đani, dragi prijatelji Samobo-
ra,

još je jedna godina iza nas, 
a pred nama je proslava još jednog Dana 
grada. 

Slavimo 777 godina od osnutka, a još 
te davne 1242. godine počeo se stvarati 
put našem gradu koji se otada slobodno 
razvija, stasa i prednjači pred ostalim hr-
vatskim sredinama. A takvi su i njegovi 
građani. Samoborci, naime, nikada nisu 
pristajali na prosječnost ni u čemu, već 
oduvijek gaje težnje i stremljenje k naj-
boljem.

Više od svih priznanja koja smo u pro-
tekloj godini osvojili i dalje me najviše 
raduje skladan rad Gradskog vijeća, gdje, 
bez obzira na različitu stranačku pripad-
nost, u konačnici svi dijelimo isti cilj – 
rast i razvoj našega grada. Vjerujem kako 
ćemo tako i nastaviti, jer pred nama je 
dug put i puno posla.

Od srca želim da naš Samobor ostane 
najljepši, najsigurniji i najugodniji grad, 
grad iz kojeg se ne odlazi, već u koji kon-
tinuirano dolaze ljudi željni kvalitetnog, 
mirnog i stabilnog života. Dužnost nam 
je učiniti sve što je u djelokrugu naših 
ovlasti da tako bude i dalje. Naravno, to 

ne možemo bez podrške vas, naših dragih 
sugrađana.

Svima vama, mojim dragim Samobor-
kama i Samoborcima, još jednom u svoje 
ime i ime cijelog Gradskog vijeća česti-
tam Dan našeg najdražeg grada. 

Predsjednik Gradskog vijeća
Miran Šoić 
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Čestitke u povodu 
Dana Grada 
Samobora
Gradonačelnik Krešo Beljak 
i predsjednik Gradskog vijeća 
Miran Šoić     

Nagrade Grada 
Samobora 

Razgovor
Predsjednik Gradskog vijeća 
Grada Samobora Miran Šoić

Društveni život

Razgovor
Darko Zornjak, jedan od 
organizatora svjetskog okupljanja 
spačeka i “spačekista”

Aktualnosti iz 
Udruženja obrtnika 
Samobor

Komunalni radovi

Razgovor
Kustosica Galerije Prica Nikolina 
Šimunović

Kultura

Samoborska 
glazbena jesen

Ekološki i zdravo

Nagradna križaljka

Dan Grada 
Samobora - 
program
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ČESTITKE UZ DAN GRADA SAMOBORA

Drage Samoborke, dragi Sa-
moborci, izuzetna mi je čast 
da vam ovogodišnji Dan gra-
da mogu čestitati uz novu 

potvrdu kako je Samobor zaista u vrhu 
hrvatskih gradova.

Naime, nakon opsežne analize naš grad 
je proglašen trećim najboljim gradom za 

život, odmah nakon Zagreba i Čakovca, 
te trećim najboljim gradom u domeni go-
spodarstva, uz bok Puli i Varaždinu.

Samobor je oduvijek bio primjer 
uspješnosti, a zadnjih godina to dokazu-
jemo kontinuiranim padom broja neza-
poslenih i porastom broja stanovnika, što 
je, nažalost, danas rijetkost. Pokazali smo 
kako se može napredovati bez dodatnih 
opterećenja za građane, jer Samobor je i 
dalje jedini veliki grad bez prireza. 

No, javna priznanja nisu i ne smiju biti 
predmet hvalospjeva. Situacija u državi 
daleko je od dobre, a i u Samoboru vi-
dimo potencijala za poboljšanja. Ovakvi 
nas rezultati obvezuju da radimo više i 
bolje, kako bi naš grad i dalje ostao poda-
lje od negativnih statistika. Na tome ćemo 
ustrajati i u nadolazećem proračunskom 
razdoblju, u kojem nastavljamo ulaganja 
u nove projekte. “Grad po mjeri čovjeka” 
za nas nije floskula, već usmjerenje.

Pozivam vas, dragi sugrađani, da i ove 
jeseni uživate u programu proslave Dana 
grada!

Od srca vam čestitam Dan našeg Sa-
mobora! 

Vaš gradonačelnik 
Krešo Beljak
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Dan Grada
Samobora

Predsjednik Gradskog 
vijeća Grada Samobora

Miran Šoić

Gradonačelnik
Krešo Beljak, 

mag.educ.geogr. 

Svim Samoborkama i Samoborcima, 
svim prijateljima, posjetiteljima 

i gostima Grada Samobora,
poslovnim partnerima i suradnicima 

čestitamo

N A J A V E

ADVENT U 
SAMOBORU

prosinac

BOŽIĆNI SAJAM
prosinac

ŠPELUNKICA
prosinac
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Božidar Laušin rođen je 1954. godine u Samoboru, 
gdje završava osnovnu i srednju školu, u kojoj 

izučava za kristalobrusača. Čitav radni vijek proveo je u 
Tvornici stakla Kristal, najprije kao graver, a pred kraj kao 
poslovođa i voditelj posebne proizvodnje. U Celinama 
živi već 33 godine i od tada se aktivno uključuje u rad 
lokalne zajednice. Zaslužan je za pokretanje i realizaciju 
brojnih komunalnih akcija i društveno-kulturnih 
događanja u ovom našem prigradskom mjestu, koje 

danas, zahvaljujući i njemu, doživljava svoju renesansu. 
Velik doprinos osobno i sa svojim sumještanima 

već godinama daje Samoborskom fašniku, na kojem 
uspješno nastupaju i osvajaju pojedinačne i skupne 
nagrade, a predstavljaju se i na drugim gradskim 
manifestacijama.

Osnivač je i predsjednik samoborske Gljivarske 
udruge Sunčanica, koja svojim prepoznatljivim 
aktivnostima u naš grad i okolicu, Samoborsko i 
Žumberačko gorje, dovodi gljivare iz cijele Hrvatske. 

Kao pasionirani gljivar i čuvar prirode, svoje 
dojmove i znanje objedinio je u prvoj autorskoj zbirci 
pjesama naslova Legenda o šumi.  

Dragutin Marović rođen je 1958. godine u Rakovom Potoku. U Zagrebu se obrazuje za 
automehaničara i vozača, nakon čega otvara obrt. Od 1982. godine aktivno se bavi sportom, 
posebno motociklizmom. Osnivač je Motocross kluba Samobor, a 1993. osniva svoj 

Motocross klub MCK TRP Marović, s kojim kao vozač već 1994. pobjeđuje na Svjetskom kupu 
nacija u klasi 500 m3, a od 2015. do 2018. tri puta osvaja naslov prvaka Hrvatske u veteranskoj klasi.

U njegovom klubu vremenom su stasali brojni vozači, za koje je u Rakovom Potoku izgradio 
i vlastitu stazu Draga, gdje besplatno vodi školu motocrossa. Licencirani je sudac i trener krovne 
svjetske motociklističke organizacije FIM, vrsni instruktor i učitelj. Glavni je organizator 
Memorijalne utrke Krešo Purić i Trofeja Grada Samobora u motocrossu te aktivan dugogodišnji 
sportski djelatnik u okviru Samoborskog športskog saveza. Dug je popis nagrada koje je zasluženo 
dobio za svoj rad, kao i dužnosti koje i danas, nakon 35 godina iskustva, obavlja u svijetu moto 
sporta na svim razinama. 

Dragutin Marović

Božidar Laušin

Dobitnici Godišnjih nagrada Grada Samobora 

Slavko Lovasić
Prim.dr. Slavko Lovasić rođen je 1944. godine u Strmcu, živi u Samoboru, u kojem je pohađao 

osnovnu školu i Gimnaziju. Nakon završenog Medicinskog fakulteta Sveučilišta u Zagrebu 
od 1968. radi kao liječnik opće medicine u samoborskom Domu zdravlja, 19 godina bio je i 

njegov ravnatelj, zatim 6 godina vodi Dom zdravlja Zagrebačke županije, a od 2012. do 2014. bio 
je ravnatelj županijskog Zavoda za hitnu medicinu. Tijekom ovih mandata u Samoboru ustrojava 
Hitnu medicinsku službu, širi mrežu ordinacija u okolnim mjestima, potiče dolazak specijalista i 
provodi zdravstvenu edukaciju.

Poseban doprinos dao je radu Društva Crvenog križa u Samoboru, kao jedan od osnivača i 
predsjednik punih 16 godina, utemeljitelj je organiziranog dobrovoljnog davanja krvi te dugogodišnji 
predavač prve pomoći. U vrijeme Domovinskog rata, u suradnji s KBC Sestara milosrdnica, 
organizira ratnu bolnicu u Samoboru, u kojoj je zbrinuto 29 civila i 6 boraca. Iako je iza njega punih 
46 godina plodnog stručnog i humanitarnog rada, još uvijek je aktivan u zajednici.   

Dobitnici Nagrada Grada Samobora za životno djelo 

Klub cestovnog i planinskog trčanja Samobor 
osnovan je početkom 2015. godine na inicijativu 

grupe entuzijasta, ljubitelja trčanja, koje je oko sebe 
okupio Stjepan Jandrečić. Klub je otvoren prema svim 
dobnim skupinama, s ciljem promicanja, razvitka i 
unapređenja atletike, cestovnog i planinskog trčanja, 
a sve brojnije članstvo, obzirom da je klub primljen u 
Hrvatski atletski savez, uključuje se u gradska, državna 
i međunarodna natjecanja. 

Nedugo nakon osnutka utemeljena je i Škola 
trčanja Samobor, čije stručno vodstvo veliku pažnju 
posvećuje usvajajnju etičkih vrijednosti kroz bavljenje 
sportom. Stoga je već u startu pokrenuta danas svima 

poznata humanitarna akcija Velika srca trče, kojom 
se prikupljaju sredstva za pomoć štićenicima Udruge 
Nova budućnost, koja brine o djeci bez odgovarajuće 
roditeljske skrbi.

Velika srca koja trče prepoznata su i daleko šire pa 
im se pridružuju brojni pojedinci i sponzori, partneri 
su im otpočetka Hrvatska udruga kontrolora letenja i 
njihov strukovni sindikat, a u 5 godina kroz ovu akciju 
prikupljeno je oko 150.000 kuna.     

Udruga za održivi razvoj Pozitiva Samobor 
osnovana je krajem 2011. godine s ciljem kreiranja 

i provođenja programa usmjerenih na edukaciju 
i razvoj vještina kod mladih, otkrivanja njihovih 
potencijala jačanjem i poticanjem različitih aktivnosti, 
te preuzimanja osobne i društvene odgovornosti.

Ostvarivanjem Erasmus+ projekata, kroz koje je 
Samobor posjetilo više od 350 mladih iz 20-ak zemalja 
svijeta, udruga se prometnula i u promotora Grada 
Samobora kao turističke destinacije koja njeguje 
europske vrijednosti čuvajući svoju bogatu kulturnu i 
povijesnu baštinu.

Članovi Pozitive Samobor, u suradnji sa Savjetom 

mladih Grada Samobora i ostalim institucijama i 
stručnjacima, velik doprinos dali su izradi Gradskog 
programa djelovanja za mlade, strateškog dokumenta 
za rad s mladima na lokalnoj razini.

Aktivni su u iniciranju humanitarnih akcija vezanih 
uz zaštitu okoliša i životinja, promicanju zaštite ljudskih 
prava, borbi protiv diskriminacije te razvoju suradnje 
i partnerstva između institucija vlasti i organizacija 
civilnog društva, čime obuhvaćaju i širu populaciju.

Pozitiva Samobor

Zoran Perović rođen je 1957. godine u Gospiću. 
Osnovnu školu polazi u Gospiću i Samoboru, a 

nakon završene Gimnazije u Samoboru upisuje Pravni 
fakultet u Zagrebu. Od 1981. radi u tijelima državne 
uprave na poslovima građanskih stanja te se posebno 
ističe na području sindikalnog djelovanja unutar struke 
na lokalnoj i državnoj razini.

Član je brojnih udruga, strukovnih organizacija i 
institucija na samoborskom području i šire. Niz godina 

aktivan je i u kulturnom životu Grada Samobora kao 
pjesnik, prozaist, urednik, izdavač, recenzent, voditelj 
programa i organizator kulturnih događanja.

Domaćoj javnosti posebno je poznata njegova 
aktivnost u samoborskom Ogranku Matice hrvatske, u 
kojem dolaskom na mjesto tajnika revitalizira njegov 
rad te u suradnji i povezivanjem s ostalim samoborskim 
udrugama i kulturnim institucijama pokreće brojne 
nove manifestacije s ciljem prenošenja zaboravljenih 
starih domaćih običaja mlađim generacijama. 

Za svoje javno djelovanje i umjetničko stvaralaštvo 
dobio je više priznanja i nagrada, a odlikovan je i 
Spomenicom Domovinskog rata.

Zoran Perović

Marija Lindić rođena je 1953. godine u Vrbovcu 
Samoborskom, živi u Hrastini. Cijeli život, uz 

rad u nekadašnjoj Fotokemici, a kasnije i u Gradskoj 
knjižnici, bavi se poljoprivredom i proizvodnjom 
autohtonih gastro proizvoda. Vlasnica je poznatog 
Obiteljskog poljoprivrednog gospodarstva Lindić, koje 
je postalo ogledni primjer uzornog domaćinstva i izvan 
lokalnih okvira. 

Jedna je od osnivačica i sve do danas predsjednica 

Udruge Etno fletno, koja njeguje, promovira i 
organizira manifestacije vezane uz tradicionalne stare 
navade samoborskoga kraja i sela te sudjeluje u brojnim 
drugim događanjima sličnog karaktera u Samoboru, 
Zagrebačkoj županiji i šire.

Kod Lindićevih rado dolaze brojni gosti, koji 
sudjeluju u prikazima nekadašnjeg života i rada na selu, 
obnavljajući zaboravljene vjerske i svjetovne običaje.     

Dugogodišnja je članica predsjedništva MO 
Hrastina i Odbora za društvene djelatnosti i brigu 
za mladež Grada Samobora, a stalna je sudionica 
humanitarnih akcija, od kojih je mnoge sama osmislila 
i pokrenula.

Marija Lindić

Klub cestovnog i planinskog trčanja

Dobitnici Plaketa Grada Samobora 

u Sekula Blagojević
 u Ugostiteljski obrt Gabreku 1929
  u Alojz Gross
   u Hrvatski 2CV Citroen klub
    u Grozdana Korpar
     u Branimir Lozo
      u Mažoret klub Unity S

u Vesna i Dubravko Mihalinec
 u Ivan Missoni
  u Senad Muslić
   u Vladimir Paar
    u Fran Sokolić
     u Dragomir Maji Vlahović
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odredbi i raspisanog natječaja Grad Samobor 
može dati u koncesiju samo linije na području 
Grada Samobora, dok se linije prema Zagrebu 
izdaju na temelju koncesije koje daje Mini-
starstvo mora, prometa i infrastrukture pa na 
te linije Grad nema utjecaja.

Za istaknute prijedloge održat će se sa-
stanak s koncesionarom i upoznati ga s pri-
govorima i prijedlozima građana, kako bi iste 
ugradili u vozne redove, odnosno podignuli 
kvalitetu prijevoza.

- U izradi je Strategija razvoja Grada Sa-
mobora do 2025. godine. Koja je važnost do-
nošenja strategije i što je realizirano iz onih 
prijašnjih?

- Grad Samobor u cilju planiranja razvoja 
donosio je strategije i ocjene provedbe pla-
niranih aktivnosti i do sada. Mislim da smo 
značajan dio planiranih aktivnosti i realizira-
li. Zakonima je utvrđeno da lokalne jedinice 
samouprave srednjoročnim aktima strateškog 
planiranja definiraju svoje posebne i strateš-
ke ciljeve. Pri izradi 
vodimo brigu i o naci-
onalnoj i županijskoj 
strategiji razvoja na 
svim područjima (gos-
podarstvo, društvene 
djelatnosti, prostor-
no planiranje, infra-
struktura). Za izradu 
strategije imenovan je 
odbor, koji uz pomoć 
stručnjaka izrađuje 
prijedlog i definira ciljeve. U procesu izrade 
sudjelovali su i predstavnici gospodarstva i 
udruga. 

Važno je istaknuti činjenicu da akti stra-
teškog planiranja, koji opisuju i osiguravaju 
ostvarenje ciljeva, moraju imati poveznicu s 
proračunom jedinice lokalne samouprave, što 
znači da se za realizaciju moraju osigurati i 
izvori sredstava. Ističem da se u razdoblju od 
četiri godine često događaju i značajne za-
konske i organizacijske promjene. Primjerice, 
organizacija prijevoza razmatra se u okviru 
urbane aglomeracije Zagreba, od Krapine, Za-
boka, Zaprešića, Zagreba, Samobora, Jastre-
barskog, Velike Gorice i drugih gradova, na 
način, ako mogu tako reći, “jedna karta za više 
prijevoznih sredstava”. Na taj način trebalo bi 
rješavati i odvodnju. Strategija je uvjet da osi-
guramo sredstva i iz ostalih izvora, kao što su 
EU fondovi, županijska sredstva, jer bez do-
nesene strategije nije se moguće natjecati.

- Koji su osnovni naglasci strategije koja 
je u izradi (školstvo, komunalije, turizam, 
gospodarstvo, ekologija...)?

- Osnovne smjernice razvojne politike 
određene su Strateškim programom razvoja 
Grada Samobora 2020. - 2025., a čiji se realni 
ciljevi očituju u narednom trogodišnjem raz-
doblju, zato što aktivnosti moraju biti suklad-
ne izvorima sredstava, a proračun se planira 
unaprijed za tri godine, od 2020. do 2023. go-

dine. Neke aktivnosti će se završiti i staviti u 
funkciju u 2020. godini, primjerice MTS, na-
dogradnja OŠ Samobor, uređenje Rudnika sv. 
Barbare - faza 3, WiFi projekt, rekonstrukcija 
ulica u naseljima i Gradu Samoboru, rješava-
nje klizišta i slično, dok će se neki projekti 
provući kroz plansko razdoblje od 3 godine. 
Ovdje moram spomenuti izgradnju dječjeg 
vrtića u Pavučnjaku, izradu projektne doku-
mentacije za dogradnju i rekonstrukciju OŠ 
Bogumila Tonija, izgradnju bazena na prosto-
ru bivše vojarne, izgradnju dvodjelne sport-
ske dvorane u OŠ Milana Langa u Bregani, 
nabavu vatrogasnih vozila, nastavak projekta 
poboljšanja energetske učinkovitosti javne 
rasvjete i mnoge druge projekte. Spomenut 
ću i planirana ulaganja u centre izvrsnosti 
- Srednju strukovnu školu Samobor, i to od 
strane Ministarstva znanosti i obrazovanja 
te EU fondova. Planirana sredstva su oko 
16.000.000 kuna. Već sam spomenuo i ula-
ganja u odvodnju, ali u okviru aglomeracije. 
I nadalje će se osiguravati sredstva za sufi-

nanciranje i poticanje 
gospodarstva, poljo-
privrede i turizma.

- Kakva je reali-
zacija i sudjelovanje 
Grada Samobora u 
korištenju sredstva 
EU fondova?

- Grad Samobor 
ima status velikoga 
grada, a po uspješ-

nosti je među prvim gradovima u državi. 
Upravo smo proglašeni trećim najboljim ve-
likim gradom u kategorijama Gospodarstvo 
i Kvaliteta života, prema istraživanju Hanza 
Medie, Ipsos Puls agencije i portala Grado-
načelnik.hr. To svakako ima prednosti, dok 
s druge strane čini i problem, posebno u ko-
rištenju sredstava iz EU fondova, jer nam se 
učešće u dobivenim sredstvima povećava s 
25% na 35%. Unatoč tome koristimo sred-
stva iz projekata “Zajedno možemo naprijed” 
- podrška socijalnom uključivanju i zapošlja-
vanju marginaliziranih skupina (vrijednost 
1.190.305,58 kn) i “Školska shema”, kojem je 
cilj promocija zdravih prehrambenih navika 
kod djece. Odobrena su sredstva u ukupnom 
iznosu 98.463,75 kuna bez PDV- a za voće i 
povrće te 79.701,83 kuna bez PDV-a za mli-
jeko i mliječne proizvode. Nadalje, projekt 
“Vjetar u leđa - faza III” nastavak je višego-
dišnjeg istoimenog projekta, koji se uspješno 
provodi. Za provedbu je osigurano 5.617.423 
kn, od čega će Grad Samobor sufinancirati 
15% iznosa, odnosno 842.613 kune. Grad 
Samobor putem zaklade “Hrvatska za djecu” 
osigurao je 119.757 kuna za 215 učenika za 
sufinanciranje školske prehrane.

Moram spomenuti i programe u kojima je 
Grad Samobor partner, a to su “Kad se mlade 
ruke slože”, kojim je donesen novi gradski 
program djelovanja za mlade, a čiji je nosi-
telj bila samoborska Udruga za održivi razvoj 

Pozitiva. Pridruženi smo partner i u projektu 
“Bunkreiranje – kreiranje programa Centra 
za mlade Bunker”, čiji je nositelj bilo Pučko 
otvoreno učilište. Grad je prihvatio i partner-
stvo u projektima koje provodi Crveni križ.

Putem LAG-a Sava osigurana su sredstva 
za opremanje Dječjeg vrtića Grigor Vitez u 
Galgovu u iznosu od 7.412 kuna. 90% sred-
stava osigurano je iz fonda EU, a 10% sufi-
nancirat će Republika Hrvatska. Radovi na 
Malom Tehnopolisu Samobor teku u skladu 
s planom te je u tijeku natječaj za opremu, 
a građevinski radovi su pri završetku. Ovih 
dana odobrena su i sredstva za opremanje 
rudnika u Rudama. 

Grad Samobor poduzima niz aktivnosti 
u cilju jačanja kadrovskih i financijskih ka-
paciteta, koji će omogućiti bolje korištenje 
sredstava iz svih izvora koji nam stoje na ras-
polaganju.

- Jeste li zadovoljni djelovanjem mladih u 
Gradu Samoboru?

- Grad Samobor vodi posebnu brigu o mla-
dima. U cilju što boljeg uključivanja mladih 
u život lokalne zajednice i donošenja odluka, 
prije 12 godina, 2007. osnovan je Savjet mla-
dih. Deveteročlani savjet čine mladi od 17 
do 28 godina, a birani su na prijedlog raznih 
udruga koje okupljaju mlade osobe. Zadaća 
Savjeta mladih je da raspravlja o pitanjima 
iz djelokruga Gradskog vijeća koji su od in-
teresa za mlade, predlažu donošenje odluka 
i mjera koja se tiču mladih i skrbe o njiho-
vom što boljem i kvalitetnijem informiranju. 
Savjet mladih u svom djelokrugu predlaže i 
daje na prihvaćanje svoje prijedloge izravno 
Gradskom vijeću, u čemu su vrlo aktivni. 
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Grad Samobor i ove 
je godine bio u 
najužem izboru portala 

gradonačelnik.hr za najbolji grad u 
nekoliko kategorija.
Samobor je u konačnici bio 
treći među velikim gradovima u 
kategoriji Gospodarstvo, iza Pule 
i Varaždina, a ispred Dubrovnika i 
Rijeke.
U kategoriji Kvaliteta života 
Samobor je također osvojio treće 
mjesto među velikim gradovima. 
Prvi je Zagreb, drugi Čakovec, a iza 
nas su ostali Dubrovnik i Varaždin. 

Treći u dvije 
kategorijeZa malo više od 2 mjeseca 

ulazimo u novu kalen-
darsku godinu. O svemu 
značajnom što se tijekom 

2019. zbivalo u Gradu Samoboru, 
što se i kako radilo, koji su daljnji 
planovi, ali i problemi koje još tre-
ba riješiti, pitali smo predsjednika 
Gradskog vijeća Grada Samobora 
Mirana Šoića.

- Ukratko rezimirajte godinu 
koja je skoro pri kraju.

- Potencijal Grada Samobora pre-
poznajemo ne samo kroz kulturu, 
turizam i gospodarstvo, nego i kroz 
brojne razvojne projekte i programe 
koje godinama razvijamo. Cilj nam 
je da iz godine u godinu podižemo 
kvalitetu života u gradu. Možda smo 
i previše samozatajni, jer često bolje 
vidimo ono što nije dobro, a ono što 
je pozitivno za naš Samobor pone-
kad i ne primjećujemo. Obzirom da 
smo pri kraju godine, možemo ista-
knuti da u Samoboru gotovo i nema 
nezaposlenosti, zahvaljujući poticaj-
nim mjerama koje Grad daje podu-
zetnicima. 

Ne smijemo zaboraviti da smo 
ove godine bili domaćini svjetskog 
susreta 2cv vozila, čime je Grad Sa-
mobor dobio na vrlo snažnoj prepo-
znatljivosti. Dani europske baštine 
kod Rudnika svete Barbare u Rudama također 
plijene pažnju, jer se puno toga što je poma-
lo zaboravljeno, a vrlo je vrijedno, pokušava 
pokazati i oživjeti. U području kulture valja 
istaknuti 44. Samoborsku glazbenu jesen, 30. 
Vrazovu Ljubicu, sva kvalitetna događanja i 
izložbe u Samoborskom muzeju, nastupe na-
ših KUD-ova, Susret samoborskih pjesnika u 
organizaciji Ogranka Matice Samobor, kao 
i postave izložbi u Galeriji Prica. Sva ta do-
gađanja čine Grad Samobor prepoznatljivim 
gradom kulture. Na sportskom planu naši 
sportaši svojim rezultatima redovito izazivaju 
ponos cijeloga grada, a posebice naše gradske 
uprave, koja ih redovito prati i nagrađuje. 

Svakako moram spomenuti i nadogradnju 
Osnovne škole Samobor, što će za posljedi-
cu imati veću kvalitetu boravka učenika. U 
Osnovnoj školi Bogumila Tonija izgrađena su 
igrališta za odbojku na pijesku i novo nogo-
metno igralište te novi prostori za produženi 
boravak.

U komunalnom dijelu od većih investicija 
spomenuo bih rekonstrukciju Ulice kralja Pe-

tra Krešimira IV., izgrađenu pješačku stazu u 
Južnom naselju, koja olakšava prolaz našim 
učenicima, a nedavno je započeta rekonstruk-
cija odvodnje u Mažuranićevoj ulici. Kontinu-
irano ulažemo i u sigurnost svih sudionika u 
prometu. 

Sagledavajući ovu godinu s razine Grada, 
možemo konstatirati da smo zadovoljni posti-
gnutim, gledajući u odnosu na priljev sredsta-
va, zakonskih promjena i političkog okruženja 
u kojem djelujemo. 

- Ove je godine Grad Samobor imao i bo-
gatu međunarodnu suradnju. Što biste sve 
istaknuli na tom polju? 

- Grad Samobor godinama njeguje surad-
nju s gradovima prijateljima: Wirgesom, Para-
biagom, Velesom, Novskom i Starim Gradom 
na Hvaru. Suradnja se ostvaruje svake godine 
na kulturnom i sportskom planu. KUD Mla-
dost gostovao u Velesu, a možemo se pohvali-
ti da smo ove godine s Gradom Wirgesom obi-
lježili 45 godina kontinuirane suradnje, koja 
je započela još davne 1972. godine. U svim 
tim prigodama razgovaramo i o mogućnosti-

ma gospodarske suradnje, ali i jačeg 
uključivanja mladih. Delegacije Gra-
da Samobora sudjelovale su i ove go-
dine na obilježavanju njihovih dana 
grada i slično. Ovakvim susretima 
uspješno razmjenjujemo informaci-
je o radu gradskih uprava, dizanju 
standarda života građana, primjeni 
propisa, te rješavaju određenih ko-
munalnih problema.

- Jedna od aktualnosti je pro-
blem javnog prijevoza, posebice što 
se tiče đaka i studenata. Koji su naj-
veći problemi i kako ih riješiti? 

- Problematika prijevoza u Gra-
du Samoboru uvijek je interesan-
tna tema. I zadnji susret građana i 
gradonačelnika Beljaka na tribini u 
gradskoj vijećnici pokazao je velik 
interes građana u cilju rješavanja 
uočenih problema na pojedinim li-
nijama. Danas su značajan problem 
građanima koji putuju u Zagreb na 
posao česte gužve pa ne stižu pravo-
vremeno na posao ili s posla. Razu-
mijem ovaj problem, jer sam i sam 
putovao 35 godina u Zagreb. Uzrok 
tome je izgradnja rotora u Svetoj Ne-
delji, a svemu su se još nadovezali 
radovi na čvoru Jankomir, tako da su 
nastale neuobičajene gužve. Nadamo 
se da će rotor u Svetoj Nedelji biti 
završen u roku dva mjeseca, kako 

kažu, te će se vozni red normalizirati. 
Grad Samobor, sagledavajući cjelokupnu 

problematiku prijevoza, a posebno cijena, 
još od 2005. sufinancira cijenu karte za đake, 
srednjoškolce i studente, ne samo na područ-
ju Grada, nego i studentima koji studiraju u 
drugim gradovima. Gledajući statistiku, Grad 
Samobor sufinancira prijevoz 1100 učenika 
osnovnih škola, 1100 učenika srednjih škola i 
780 studenata, što na razini godine iznosi oko 
1.850.000 kuna.

Zakonsko uređenje javnog prijevoza je do-
sta komplicirano za primjenu. Temeljem tih 

Veliki smo grad, po uspješnosti 
stalno među prvima u Hrvatskoj

Miran Šoić, predsjednik Gradskog vijeća Grada Samobora, govori o najvažnijim ovogodišnjim aktivnostima aktualne gradske uprave i planovima za narednu godinuRAZGOVOR

Grad Samobor sufinancira prijevoz 1100 učenika osnovnih 
škola, 1100 učenika srednjih škola i 780 studenata, što na 
razini godine iznosi oko 1.850.000 kuna

Prema istraživanju 
portala gradonačelnik.hr

Važno je istaknuti činjenicu 
da akti strateškog planiranja, 

koji opisuju i osiguravaju 
ostvarenje ciljeva, moraju 

imati poveznicu s proračunom 
jedinice lokalne samouprave

I zadnji susret građana i 
gradonačelnika Beljaka u 
gradskoj vijećnici pokazao 

je velik interes građana 
za rješavanje problema u 

javnom prijevozu
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Prije deset godina Zajednica sportova 
Primorsko-goranske županije pokre-
nula je natječaj za najbolje i najljepše 

sportske fotografije kao poticaj popularizaciji 
sporta, ali i promocije umjetnosti i kulture u 
funkciji sporta. A da su u tome u potpunosti 
uspjeli dokazuje 10 održanih godišnjih izlož-
bi, na kojima je prikazano 495 fotografija, od 
oko 3500 ukupno pristiglih radova, te je na-
građeno i pohvaljeno više od 100 autora, toč-
nije 101.

Uz ovu obljetnicu upriličena je i retrospek-
tivna izložba sportske fotografije naziva Odlu-
čujući trenutak, koja je, u povodu Europskog 
tjedna sporta, posredstvom i aktivnošću čelni-
ka Samoborskog športskog saveza i Hrvatske 
olimpijske akademije, stigla i u Samobor, a 
postavljena je na dijelu Šetnice dr. Franje Tu-
đmana, kod Samoborskog muzeja.

Na dvadeset velikih panoa predstavljeni 
su, zabilježeni “klikovima” domaćih i stranih 
sportskih i amaterskih fotografa, odlučujući 
trenuci sporta, različitih tema i motiva. 

Brojne sportske djelatnike, sportaše, grad-
ske čelnike i goste u povodu otvorenja izložbe 
u Samoboru, u subotu, 21. rujna, riječima do-
brodošlice pozdravila je tajnica Samoborskog 
športskog saveza Marijana Radek, zahvaliv-
ši svima na dolasku, suradnji i trudu koji su 
iskazali kako bi i Samoborci mogli vidjeti ovu 
izložbu.

Nazočne je pozdravio i ravnatelj Hrvatske 
olimpijske akademije Saša Ceraj, koji je po-
hvalio projekt i još jednom naglasio vrijednost 
ovakvog načina povezivanja i objedinjavanja 
sporta i umjetnosti kao značajne aktivnosti u 
promicanju olimpizma i njegove etike. 

Izložbu je u ime Grada Samobora službe-

no otvorio zamjenik gradonačelnika Grada 
Samobora Željko Stanec, naglasivši kako je 
izložba stigla u grad koji ima više od 5000 
sportaša i sportašica te će zasigurno izazvati 
njihovu pozornost, jednako kao i zanimanje 
svih posjetitelja našega grada.

Iznimne sportske fotografije možete po-
gledati do 30. rujna, kada i završava Europski 
tjedan sporta.
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Klub poduzetnica Samobor i 
ove je godine organizirao dvo-
dnevnu dvorišnu furku u našem 
gradu. Brojni Samoborci i gosti 

grada u subotu i nedjelju, 14. i 15. rujna, 
u malom parku iza slastičarnice U prolazu 
mogli su tijekom dana i navečer uživati u 
brojnim događanjima i odabrati nešto iz 

ponude domaćih dizajnerskih proiz-
voda naših poduzetnica. 

Dok su odrasli sa zanimanjem 
razgledavali ponudu Ateliera Marai, 
Bookeedooa, Born again kolektiva, 
Fairytullea, Happy Benedikta, Issa 
Artsa, Judita’s worlda, Sartessa i 
Peppo stuffa na štandovima, mlađi 
su se zabavljali u Dječjoj svaštaonici 
uz radionice i zanimacije koje su za 
njih pripremili Plavi bor, SURLA, 
Športići, Waldorfski vrtić Kokoda, 

Nova škola i Judo klub Profectus, a svoj 
kutak imala je i Dječja poduzetnička zona.

Sve su svojom ponudom začinili poznati 
samoborski ugostitelji – Street Food, Ka-
vana Livadić, Pivovara Razum, Rhapsody 
gin i Bermet Philipetz, te nastupi polazni-
ka Glazbene škole Ferdo Livadić, Kišni 
razdraganci, odnosno predstavljanje CD-a 
i slikovnice Mrleta & Ivanke, ples Ladies 
Latin te koncerti Stampeda i Ree & Mar-
tina.

Druga Samoborska dvorišna furka, koju 
je sa svojim kreativnim prijateljicama po-
duzetnicama inicirala naša sugrađanka 
Sunčana Jozić Lučić, dobiva i zaslužuje 
sve pohvale za organizaciju, sadržaj i 
odličnu atmosferu koja vlada tijekom ove 
dvodnevne urbane furke.

Samoborska dvorišna furka 

Uživali su svi - stariji i oni mlađi, pa i njihovi četveronožni ljubimci

PRODAVALI, KUPOVALI 
I UŽIVALI U DRUŽENJU Delegacija Grada Samobora, 

koju su činili predsjednik 
Gradskog vijeća Miran Šoić i 
pročelnica Upravnog odjela za 

opće, pravne i tehničke poslove Valentina 
Horvat, na službeni poziv za obilježavanje 
45 godina suradnje otputovala je u Wirges, 
dugogodišnji grad prijatelj Samobora. U 
Wirgesu su boravili od 30. kolovoza do 2. 
rujna.
Suradnja Samobora i Wirgesa započela 
je još davne 1970. godine, a sporazum o 
suradnji potpisan je 1974. godine. Tijekom 
45 godina ostvarena je uspješna surad-
nja na kulturnom i sportskom području. 
S gradonačelnikom Wirgesa Andreasom 
Windelfellerom te njegovim suradnicima 
i zastupnicom tog područja u Bundestagu 
Gabi Weber, održani su razgovori na temu 

proširenja suradnje, posebice na gospodar-
skom planu, kao i pomoć oko korištenja 
sredstava EU fondova. Na svečanoj 
sjednici predstavnici Grada Samobora i 
gradonačelnik Grada Wirgesa osvrnuli su se 
na dosadašnju dugogodišnju suradnju i izra-
zili želju da se u budućnosti uključi još više 
mladih s obje strane. U sklopu obilježavanja 
Dana Wirgesa zajednički su se pripremale 
kotlovina i češnofke, a Samoborci su pred-
stavili i druge domaće delicije. 
Uzvratni posjet očekuje se u listopadu, u 
povodu obilježavanja Dana grada Samo-
bora.

Samobor i Wirges proslavili 45 godina suradnje 

Prijateljstvo dugo skoro pola stoljeća

Samoborski mali poduzetnici

I za kraj dobre zabave - Stampedo

Nakon što je gotovo 1800 
umirovljenika, osoba s 
invaliditetom i nezaposlenih 
hrvatskih branitelja preuzelo 

svoje uskrsnice, Grad Samobor 
obradovat će ih i božićnicom u povodu 
nadolazećeg blagdana, a za tu namjenu 
osigurano je 500.000 kuna u gradskom 
proračunu.

Grad Samobor osigurava isplatu 
božićnica za umirovljenike, osobe s 
invaliditetom i za nezaposlene hrvatske 
branitelje iz Domovinskog rata, kao 
jednu u nizu socijalnih mjera kojima se 
nastoji osigurati bolji životni standard 
za sve građane i potvrditi teza kako je 
Samobor grad po mjeri čovjeka. 

Iznos božićnice ovisi o primanjima i 
socijalnom statusu, a iznosi 200, 300 ili 
500 kuna. 

Umirovljenici, osobe s invaliditetom 
i nezaposleni hrvatski branitelji iz 
Domovinskog rata s prebivalištem na 
području Grada Samobora, koji imaju 
mirovinska i druga primanja do 2.000 
kuna, mogu predati ispunjeni Obrazac 
za prijavu u evidenciju u vremenu od 10. 
listopada do 4. studenoga 2019. godine.

Obrazac se može preuzeti na porti 
Gradske uprave ili na službenoj internet 
stranici Grada Samobora www.samobor.
hr. te se isti, zajedno s prilozima, predaje 
na porti gradske uprave (Trg kralja 
Tomislava 5, Samobor) ponedjeljkom 
od 8:00 do 17:30 sati, utorkom, srijedom 
i četvrtkom od 8:00 do 16:00 sati, te 
petkom od 8:00 do 14:30 sati.

Uz popunjeni obrazac obavezno 
je priložiti presliku važeće osobne 
iskaznice, odrezak mirovine za mjesec 
rujan ili listopad 2019. (odnosi se na 
umirovljenike), presliku rješenja kojom 
se dokazuje kako je osobi utvrđeno 
postojanje ukupno priznatog invaliditeta 
od 80% na više, a bivši branitelji presliku 
rješenja/potvrde kojim se potvrđuje kako 
osoba ima status hrvatskog branitelja iz 
Domovinskog rata s minimalno 100 dana 
sudjelovanja u borbenom sektoru. 

Isplata božićnica vršit će se u poslovnici 
FINE u Samoboru, u razdoblju od 11. 
studenoga do 14. prosinca 2019. godine.  

Sve dodatne informacije mogu se 
dobiti u Upravnom odjelu za društvene 
djelatnosti Grada Samobora na broj 
telefona 01/3378- 132.

200 do 500 kuna 
za najugroženije

STIŽU BOŽIĆNICE!

U sklopu 
obilježavanja 
Dana Wirgesa 
zajednički su 
se pripremale 
kotlovina i 
češnofke, a 
uživale su sve 
generacije 
spojene 
dugovječnom 
suradnjom i 
prijateljstvom

Zamrznuti presudni sportski trenuci
Retrospektivna izložba sportske fotografije Odlučujući trenutak

Otvorenju su prisustvovali sportski 
djelatnici, sportaši i gradski čelnici 
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prikupiti još 173 potpisa privatnih i 
pravnih vlasnika da bi objedinili pro-
stor za sve što nam je bilo potrebno. 

- Koliko je na koncu Spačeka do-
šlo u Samobor?

- U Samobor je došlo 3856 automo-
bila i u njima više od 12 000 ljudi. 

- Od koga ste imali najveću podrš-
ku za ovaj projekt?

- Od Grada Samobora. Bez ikakve 
sumnje i podilaženja, jer bilo je zaista 
puno problema, sve smo s Gradom us-
pijevali rješavati na vrijeme, a po po-
trebi i na licu mjesta. Stoga im zaista 
zahvaljujemo. 

- Koliko je koštala cijela ova pri-
ča?

- Proračun troškova bio je nešto 
više od 5 milijuna kuna. Točan iznos 
znat ćemo nakon obračuna poreza, od 
kojih nas neki čekaju i u sljedećoj godini. 

- Kako ste namaknuli ta sredstva?
- Kad smo pokrenuli cijelu ovu priču, sve 

tamo do kraja 2017. financirali smo sve po-
trebno predsjednik Goran Skrbin, Tomislav 
Medved i ja iz vlastitih izvora, privatno. 
Tada smo počeli skupljati predprijave po 
cijenama koje su uobičajene za ove susrete, 
sve to je preuzeo klub, koji je obavezan i za 
sva plaćanja te mu ostaje i eventualna dobit.

- Jeste li se financijski pokrili i hoće li od 
toga nešto ostati klubu?

- Kako sam rekao, to ćemo tek vidjeti, a 
nadam se da će nešto i ostati. Ako bude tako, 
povest ćemo se za primjerom Slovenaca, 
kod kojih je 1995. godine bio svjetski susret 
Spačeka, nakon kojeg su sav prihod pametno 
oročili i još i danas im to donosi određeni 

prihod za klub. Posavjetovat ćemo se svaka-
ko i s njima. 

- Kakve su povratne informacije gostiju? 
Jesu li bili zadovoljni?

- Unatoč tome što smo unutar tih tjedan 
dana čak 6 dana imali puno kiše, pa čak i 
poplavu, reakcije svih su bile iznimno pozi-
tivne. Trebalo je jako puno truda od strane 
nas organizatora da sve to na kraju prođe 
bezbolno, jer na vremenske prilike nismo 
mogli utjecati, i to su ljudi prepoznali. Velika 
većina njih potvrdila je kako je ovaj susret u 
Samoboru, u odnosu na dosadašnje, bio naj-
bolje organiziran. Na to smo jako ponosni.          

- Ima li još koja zanimljivost koju biste 
istaknuli?

- Ima ih još puno, jer ove godine poklo-
pilo se i 100 godina obilježavanje marke Ci-

troën pa smo se dodatno, u suradnji s 
našom krovnom organizacijom ACI, 
potrudili da to dostojno obilježimo. 
Nakon susreta u Samoboru održani su 
Adriatic i Continental ture po Hrvat-
skoj, napravljene su i dvije povijesne 
fotografije sa 100 Spačeka, jedna na 
samoborskom Sajmištu i druga u Za-
grebu na Trgu bana Jelačića, puno spa-
čekista ostalo je još danima u Hrvat-
skoj obilazeći našu zemlju u privatnim 
aranžmanima, a sve je to nemjerljiv 
doprinos samoborskom i hrvatskom 
turizmu. Ponavljam, u povijesti ovih 
susreta ovo je po broju vozila i sudi-
onika bio drugi najveći susret spače-
kista do sada. Primat, naravno, drže 
Francuzi. Dakle, imamo puno razloga 
za zadovoljstvo. 

- Jeste li imali potporu i iz samog 
Citroëna?

- Oni biraju projekte koje će podr-
žati i obično je to onaj najvažniji, “event of 
the year”. Mi smo, eto, u godini 100. obljet-
nice Citroëna, ušli u taj krug i dobili njihovu 
potporu u vidu djelomičnog sufinanciranja 
ovog susreta u Hrvatskoj. 

- Biste li se opet upustili u organizaciju 
nekog tako velikog događanja? 

- Naravno. Dobro smo to odradili i stekli 
veliko iskustvo.  

- Što dalje? Kuda idu dalje Spačeki i na-
stavljaju li i Samoborci s njima?

- Za dvije godine spačekisti će se okupi-
ti na svjetskom susretu u Švicarskoj, a na-
kon toga u Sloveniji. To nam je sve blizu pa 
ćemo i mi sigurno sudjelovati, a u međuvre-
menu ćemo, kao i do sada, biti aktivni unutar 
kluba i predstavljati se na ostalim susretima 
u Hrvatskoj i Europi.
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23. svjetsko okupljanje ljubi-
telja Spačeka održano je 
od 30. srpnja do 4. kolo-
voza u Samoboru, “glav-

nom gradu” Spačeka u Hrvatskoj. U Sa-
moboru je i sjedište Hrvatskog 2cv Citroën 
kluba, koji je u svojih tek dvadeset godina 
postojanja, zahvaljujući agilnom vodstvu i 
članovima, zaslužio povjerenje da organizi-
ra ovaj njihov skup. U našem gradu okupili 
su se spačekisti iz 41 države svijeta s gotovo 
svih kontinenata, bilo je to, po broju vozila 
i sudionika, drugo takvo najveće okupljanje 
u povijesti svjetskih susreta Spačeka, a stati-
stike iz Samobora govore i o brojnim ostalim 
rekordima ovog zanimljivog događanja.

Kako je do svega došlo i kako je sve pro-
šlo ispričao je Darko Zornjak, dopredsjednik 
Hrvatskog 2cv Citroën klu-
ba. 

  
- Nakon vrlo uspješno 

organiziranog svjetskog 
susreta spačekista u Sa-
moboru slijedi i njegova 
svojevrsna rekapitulacija. 
Najprije, tko je sve zaslužan 
za ovo svjetsko događanje u 
našem gradu?

- Samu organizaciju ovog 
svjetskog susreta spačekista 
iznijela je šestorica iskusnih 
sudionika i dobrih poznava-
telja ovakvih skupova – En-
glez Louis Barbour, poznat 

u svijetu Spačeka po svojim 4x4 preradama 
ovih automobila, bio je šef volontera, Srećko 
Višek odradio je dizajn i sve ostalo za potre-
be marketinga, tajnik kluba Slaven Lovretić 
pazio je da sve ide po planu, Tomislav Med-
ved koordinirao je ugostiteljski dio u kampu 
i sve povezano s tim dijelom, a predsjednik 
kluba Goran Skrbin i ja bili smo, kao odgo-
vorne osobe, zaduženi za ostalo, kako bi sve 
prošlo na razini koju su naši gosti, pristigli 
iz svih krajeva svijeta, očekivali. Svakako 
moram spomenuti i Alfija Glavica iz Slove-
nije, koji je dao velik doprinos organizaciji 
susreta.

- Kako ste došli na ideju da bi se i Vi, 
odnosno Vaš klub, relativno mali i mlad u 
tim okvirima, mogli upisati na svjetsku kar-

tu zemalja organizatora ovih popularnih 
susreta?

- Sve je počelo 1975. u Finskoj, gdje je 
bio prvi svjetski susret Spačeka, a ideja za 
organizacijom našeg susreta je prvi put došla 
1999. u Grčkoj. Nakon toga, a svjetski susre-
ti se održavaju svake dvije godine, bili smo 
na većini njih, pa sam u jednom razgovoru 
s Tomislavom Medvedom predložio da se i 
mi probamo u tome okušati. Naš predsjednik 
Goran Skrbin se također s time složio i svoju 
smo kandidaturu istaknuli 2015. u Poljskoj i 
dobili otprve.

- S kojim problemima ste se tijekom pri-
prema ovog susreta suočavali?

- Najveći problem je bila lokacija, jer to 
je prvo što morate imati za tako velik broj 

ljudi koji vam dolaze. Tije-
kom 2016. i kasnije prošli 
smo sve na obali, od Pelješ-
ca do Portoroža, a onda smo, 
obzirom da je u to vrijeme 
turistička sezona na vrhuncu 
i da oni imaju druge priorite-
te, shvatili da je Samobor za-
pravo najbolji izbor. Otišao 
sam kod zamjenika gradona-
čelnika Željka Stanca, koji 
je predložio tu veliku livadu 
iza Autobusnog kolodvora. 
Oko toga je, dakako, bilo još 
puno posla, jer smo, na kon-
cu, kako to nije sve gradsko 
zemljište, za dozvolu morali 

Darko Zornjak, dopredsjednik Hrvatskog 2cv Citroën kluba i jedan od organizatora 23. svjetskog okupljanja ljubitelja Spačeka, po prvi put održanog u Hrvatskoj, u SamoboruRAZGOVOR

Na samoborskom Sajmištu iz zraka je snimljena impresivna fotografija posvećena 100. godini Citroëna

Nakon Samobora, spačeki su “okupirali i glavni zagrebački trg

Organizatori su posebno zahvalili samoborskom 
gradonačelniku Kreši Beljaku

Za dobar provod gostiju pobrinuli su se Soul Fingersi U Samoboru fešte uobičajeno završavaju vatrometom 

SRCA “SPAČEKISTA” I NJIHOVIH 
DOMAĆINA JAČA OD KIŠA I POPLAVA
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Tržište rada iz godine u godinu pokazu-
je sve veću potrebu za osobama sa za-
vršenim strukovnim zanimanjima, po-
sebice onima koja su okarakterizirana 

kao deficitarna. Ministarstvo gospodarstva, po-
duzetništva i obrta prepoznalo je potrebe tržišta 
rada i s još većim ovogodišnjim iznosom pot-
pore stipendira učenike srednjih škola koji se 
obrazuju u deficitarnim zanimanjima po Jedin-

stvenom modelu obrazovanja. Tako je mjesečni 
iznos stipendije po učeniku povećan na 1.500 
kn, što znači da za školsku godinu 2019./2020. 
učenik ostvaruje potporu od 18.000 kn. 

Glavni cilj stipendiranja učenika je potaknu-
ti ih da se obrazuju za rad u obrtničkim zani-
manjima. Projektom “Stipendiranje učenika u 
obrtničkim zanimanjima” određeno je preko 30 
deficitarnih zanimanja, a neka od njih su bravar/

bravarica, mesar/mesarica, slastičar/slastičarka, 
konobar/konobarica, kuhar/kuharica i dr.

Učenici moraju ispuniti sve tražene uvje-
te, priložiti potrebnu dokumentaciju i svoju 
prijavu dostaviti neposredno ili putem pošte 
na adresu Ministarstva gospodarstva, podu-
zetništva i obrta najkasnije do 31. listopada 
2019. godine. 

Sve potrebne informacije dostupne su na 
internet stranici Ministarstva gospodarstva, 
poduzetništva i obrta i u Udruženju obrtnika 
Samobor.

12 13

Odškolovao je i odgojio brojne naučnike

Obrtnik Željko Brodar, dugogodišnji 
član Skupštine i Upravnog odbora 
Udruženja obrtnika Samobor, neće 
više aktivno sudjelovati u komor-

skim aktivnostima, jer odlazi u zasluženu 
obrtničku mirovinu. 

Željko Brodar je vlasnik Obrta EL MO i 
Elektroinženjeringa Brodar. Obrt EL MO po-
sluje od 1993. godine, a tvrtka Elektroinženje-
ring Brodar d.o.o. od 2005.

Osnovna djelatnost im je proizvodnja ra-
zvodno upravljačkih ormara, ali i usluge - pro-
jektiranje i izvođenje elektroinstalacija jake 
struje, projektiranje, izrada i montaža sustava 
za kompenzaciju jalove energije, strukturno 
kabeliranje, elektroodržavanje industrijskih 
postrojenja itd. Ono što krasi ovu tvrtku je vi-
soka tehnička stručnost, korektnost i profesio-
nalizam. U tvrtki i obrtu zaposleno je između 
15 i 20 djelatnika i uvijek dosta naučnika. Kod 
njega se školuju naučnici, od kojih su mnogi 
kasnije njegovi radnici. Educiranje zaposleni-
ka i vlasnika je imperativ, jer samo nova zna-
nja stvaraju visokopozicionirane tvrtke.

Upravo na području obrazovanja i nauko-

vanja Željko Brodar je postigao odlične rezul-
tate. Član je Komisija za licenciranje i pomoć-
ničke ispite. Posjeduje sve potrebne licence i 
zalaže se za interaktivan pristup prema nauč-

nicima. Za takav rad nagrađen je od Obrtnič-
ke komore Zagreb 2010. Zlatnom plaketom, 
a dobitnik je mnogih priznanja i nagrada za 
svoj rad.

Željko Brodar je ugostio mnoge delega-

cije i obrazovne institucije, a poznat je po 
iniciranju EU projekta Smile In Vet, kojim 
je instalirana vrijedna didaktička oprema za 
provođenje strukovnog obrazovnog programa 
“mehatroničar za pametne kuće” u Srednjoj 
strukovnoj školi u Samoboru. Srednjoj stru-
kovnoj školi u Samoboru donirao je potreban 
materijal i laboratorij potreban za učenje elek-
tro struke, a nedavno je pomogao da se insta-
lira prva e-punionica za električne automobile 
u Srednjoj strukovnoj školi Samobor. To je 
jedna od prvih takvih besplatnih e-punionica 
u jednoj od strukovnih škola u RH.

Aktivan je u komorskom ustroju i bio je 
u četiri mandata član Skupštine Udruženja 
obrtnika Samobor, član Upravnog odbora 
Obrtničke komore Zagreb, predsjednik Sekci-
je građevinara Udruženja obrtnika Samobor i 
član Ceha građevinara pri Hrvatskoj obrtnič-
koj komori u prvom mandatu.

Vrlo je aktivan u svom Rakovom Potoku, 
kao i u društvenom i sportskom životu Samo-
bora, što se najbolje vidjelo u velikom uspjehu 
samoborskih rukometašica Mladosti kada su 
se natjecale u najvišim ligama.

UDRUŽENJE OBRTNIKA SAMOBOR

Od iznimne važnosti za 
sve učenike koji se 
obrazuju za obrtnička 
zanimanja je stjecanje 

praktičnog iskustva. Ministarstvo 
gospodarstva, poduzetništva i obrta 
i ove godine objavilo je poziv za 
projekt “Naukovanje u obrtničkim 
zanimanjima”, čiji je glavni cilj poticanje 
gospodarskih subjekata na sudjelovanje 
u obrazovanju učenika koji stječu 
zanimanja iz sustava vezanih obrta 
po Jedinstvenom modelu obrazovanja 
(JMO), čime se doprinosi stjecanju 

vještina za samostalan rad u zanimanju 
te razvoju socijalnih i poduzetničkih 
kompetencija učenika.
U projektu “Naukovanje u obrtničkim 
zanimanjima” za potporu se mogu 
prijaviti mikro, mala i srednja poduzeća 
(isključivo obrti, trgovačka društva, 
zadruge i ustanove), a potpore iznose 
između 15.000 i 500.000 kuna. 
Sredstva se mogu koristiti za troškove 
vezane uz iznos prosječnih nagrada 
koje se u tekućoj školskoj godini 
isplaćuju učenicima koji se obrazuju u 
zanimanjima u sustavu vezanih obrta 

po Jedinstvenom modelu obrazovanja 
(JMO), naknade mentorima, nabavu 
opreme, strojeva, sitnog inventara 
i potrošnog materijala povezano s 
izvođenjem naukovanja.
Prijave se zaprimaju od 10. rujna 2019. 
godine do iskorištenja sredstava, ali ne 
dulje od 15. studenoga 2019. godine.
Sve informacije o projektu “Naukovanje 
za obrtnička zanimanja” za 2019. 
godinu te popis tražene dokumentacije, 
mogu se pronaći na internetskim 
stranicama Ministarstva gospodarstva, 
poduzetništva i obrta.

OD 15.000 DO 500.000 KUNA POTPORA NAUČNICIMA U OBRTNIČKIM ZANIMANJIMA

18.000 kn godišnje potpore po učeniku 
Održan porezni seminar za obrtnike i poduzetnike

Zahvalnica obrtniku Željku Brodaru

Brodar je u četiri mandata bio član 
Skupštine UO Samobor

TIJEKOM MINULOG LJETA OBAVLJEN JE NIZ INFRASTRUKTURNIH RADOVA

Zbog velikog broja učenika koji poha-
đaju Osnovnu školu Bogumila Tonija 
te zbog potrebe organiziranja produ-

ženog boravka, a na zamolbu škole, Grad 
Samobor osigurao je financijska sredstva za 
uređenje bivšeg prostora knjižare, koja više 
nije u funkciji.

Prostor je tijekom ljetnih mjeseci preure-
đen i odsad će služiti za potrebe realizacije 
programa produženog boravka u dvije smje-
ne, a program ukupno obuhvaća 48 učeni-
ka. Nakon preuređenja stigao je i preostali 

namještaj, pa su učenici od 
početka školske godine mogli 
sigurno koristiti novouređene 
prostorije. 

Cjelokupna investicija izno-
sila je 278.530 kuna, a izvo-
đač radova, nakon provedenog 
postupka javne nabave, bio je 
Obrt za građevinarstvo Hamor. 

U OŠ Bogumila Tonija dograđen produženi boravak

Dovršeni su radovi 
na obnovi mosta na 
Šetalištu dr. Franje 

Tuđmana kod bivših ZET-
ovih garaža.

Obnovljena je metalna 
podkonstrukcija, izgrađe-
ni su novi rukohvati te je 
zamijenjena kompletna dr-
vena podloga i postavljena 
nova.

 Radove je izvela tvrtka 
Favis Samobor d.o.o.

Obnovljen most preko Gradne 

Dovršeni su 
radovi na 
asfaltira-

nju prometnice u 
naselju Slapnica u 
Mjesnom odboru 
Smerovišće.

Asfaltirano je 
ukupno 170 me-
tara prometnice, 
a radove je izvelo 
trgovačko društvo 
Komunalac d.o.o. 

Asfaltirana prometnica u naselju Slapnica 

Tijekom ljeta je je trgo-
vačko društvo Komuna-
lac d.o.o. izvelo radove u 

Ulici Svete Ane, pokraj zgrade 
župnog ureda.

U sklopu redovnog održavanja 
planirano je bilo popraviti dio 
nogostupa ispred ulaza u Župni 
ured te zamjena cestarske kana-
lice koja je bila oštećena. Tom 
je prilikom utvrđeno kako je is-
pod dijela nogostupa zarušena 
oborinska odvodnja u dužini od 

6 metara i na dubini od 2 metra, 
što je sanirano.

Sve su oborinske vode spojene 
u potok Gradnu, a svi prekopi i 
oštećenja su asfaltirani.

Rekonstruirana Ulica Svete Ane 

Do v r š e n i 
su radovi 
na asfal-

tiranju lijevog 
odvojka Okićke 
ulice.

Asfaltirano je 
ukupno 90 meta-
ra prometnice, a 
radove je izvelo 
trgovačko dru-
štvo Komunalac 
d.o.o. 

Asfaltirano 90 metara odvojka Okićke ulice

Prostor sada može primiti 48 
učenika, u dvije smjene
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Nikolina Šimunović rođena je 1981. 
u Brežicama, Slovenija. Godine 
2000. maturirala je u Školi pri-
mijenjene umjetnosti i dizajna u 

Zagrebu, Odjel unutrašnje arhitekture. Studij 
arheologije i povijesti umjetnosti na Filozof-
skom fakultetu u Zagrebu završava 2007. 
obranom diplomskog rada na temu “Povijest 
i konzerviranje sklopa franjevačkog samo-
stana i Crkve Uznesenja Marijina u Samo-
boru”, pod mentorstvom dr. Ive Maroevića i 
dr.sc. Marka Špikića.

Od 2008. godine do danas radi kao ku-
stosica/voditeljica izložbenih i edukativnih 
programa u Galeriji Prica Pučkog otvorenog 
učilišta Samobor.

- Galerija Prica priprema još jednu ve-
liku i značajnu izložbu. O čemu se točno 
radi?

- Radi se o izložbi Mačka u hrvatskoj li-
kovnoj umjetnosti, kojom nastavljamo istra-
živanje animalističkih motiva i tema u sklopu 
započetog ciklusa Animalizam u hrvatskoj li-
kovnoj umjetnosti, koju smo pokrenuli 2013. 
godine opsežnom i vrlo posjećenom izlož-
bom naziva Pas u hrvatskoj likovnoj umjet-
nosti. Ovom drugom takvom izložbom istra-
žit će se pojavnost motiva mačke u različitim 
stilskim razdobljima i umjetničkim pristupi-
ma. Također će se ukazati na raznolika iko-
nografska tumačenja motiva mačke. Tema 
mačke u hrvatskoj umjetnosti nije do danas 
cjelovito i sistematski obrađena, a predstav-
lja značajan dio našeg likovnog stvaralaštva 
kroz sve oblike medijskih izraza (slikarstvo, 
kiparstvo, grafika, fotografija, suvremene 
forme). 

Nakon izložbe na temu psa nastala je 
pauza od šest godina, jer smo u suradnji sa 
Zakladom Prica bili u opsežnim priprema-
ma za obilježavanje 100. godišnjice rođenja 
Zlatka Price, što smo obilježili 2016. reali-
ziravši brojne programe za djecu i odrasle. 
Predstavili smo publici veliku retrospektivnu 
izložbu Zlatka Price u Samoboru (Galerija 
Prica i Samoborski muzej), Zagrebu (Klovi-
ćevi dvori), Poreču (Galerija Zuccato), Rije-
ci (Muzej moderne i suvremene umjetnosti 
Rijeka), Pečuhu (Pécs Galeria) i Osijeku 
(Galerija Waldinger), za koje smo prikupili 
umjetnine iz svih dijelova Hrvatske te iz Ita-
lije i Mađarske. Svakako treba spomenuti i 
izdavanje opsežne monografije o Zlatku Prici 
koju smo predstavili 2017. godine. Između 
svega toga realizirali smo iznimno uspješno 
i 4. Međunarodno trijenale autoportreta “Po-
jam o sebi”, međuinstitucionalnu suradnju s 
muzejima i galerijama u Hrvatskoj i Sloveni-
ji, kao i brojne samostalne i grupne izložbe.

Nakon svega sada je opet na redu nasta-
vak ovog ciklusa. Ovaj puta nam je, logično, 
slijedila tema mačke. Već za sljedeću izlož-

bu ima puno ideja, jer kanimo obuhvatiti 
što više životinjskih vrsta i autora koju su 
se bavili temom animalizma. Autorice ovog 
ciklusa izložbi su kolegice Snježana Pavičić 

iz Povijesnog muzeja i Dajana Vlaisavljević 
iz Moderne galerije u Zagrebu, čija je i bila 
inicijalna ideja u ostvarivanju ove suradnje. 

- Iz kojih sve izvora dolaze radovi za ovu 
izložbu?

- Na ovu temu smo odabrali čak 120 ka-
taloških jedinica, a radove u svim likovnim 
tehnikama prikuplja-
mo iz 18 institucija 
s područja Hrvatske 
te od 15-ak privatnih 
kolekcionara i samih 
umjetnika pa ćemo 
tako dobiti itekako 
relevantan i zanimljiv 
presjek radova na 
temu mačke.

- Kada planirate 
otvorenje izložbe?

- Sve se priprema 
uz proslavu Dana gra-
da, a samo otvorenje bit će u petak, 18. listo-
pada, u 19 sati u Galeriji Prica.

- Jeste li zadovoljni proteklom sezonom i, 
općenito, godinom?

- Prva velika stvar je bila kada smo se na-
kon preuređenja zgrade vratili u svoj prostor, 
jer smo do tada programe realizirali u Centru 

za mlade Bunker. Već prva izložba Samobor-
ca Mihovila Dorotića nakon povratka bila je 
izuzetno posjećena, tako da je bilo očito da 
postoji velika potreba za kulturnim sadržaji-

ma, pogotovo na ovoj lokaciji u centru grada. 
Vidi se to i kroz brojnost posjeta vikendom, 
kada ljudi zaista dolaze u velikom broju, dok 
nas u tjednu posjećuju grupe djece iz vrtića i 
osnovnih škola. Naravno, uvijek može biti i 
bolje, no, obzirom na prostor i našu kapaciti-
ranost, mislim da imamo vrlo dobru ponudu 
i, sukladno tome, posjećenost. 

- Bliži se kraj go-
dine. Kakvi su Vam 
planovi za sljedeću 
godinu?

- Sljedeća godina 
nam je već uvelike 
definirana, većinom 
zbog prijava na Mi-
nistarstvo kulture, 
Zagrebačku županiju 
i Grad Samobor, a u 
planu je realizacija 
sedam izložbi. Sva-
ke godine trudimo se 

predstaviti barem jednu značajnu izložbu, a 
iduće godine to je 5. Međunarodno trijena-
le autoportreta, za koju se do sada pokazao 
izuzetno velik interes, tako da smo se u nazi-
vu proširili u “međunarodno”, jer nam stižu 
prijave i iz susjednih zemalja. Za prošlo tri-
jenale primili smo oko 190 prijava umjetni-
ka, što je pokazatelj velikog interesa za ovu 

Za Dan Grada dolaze nam Mačke
Kustosica Galerije Prica Nikolina Šimunović govori o aktualnostima u radu galerije i planovima za 2020.RAZGOVOR

“Mi jesmo mala galerija, radimo uglavnom lokalno, ali iza sebe imamo brojne suradnje 
i svakako bih voljela da se za nas još više čuje i van granica Hrvatske.” 

Na temu “mačke” odabrali 
smo čak 120 kataloških 

jedinica, a radove u svim 
likovnim tehnikama 

prikupljamo iz 18 institucija s 
područja Hrvatske te od 

15-ak privatnih kolekcionara 
i samih umjetnika

tematsku izložbu. Također smo, obzirom da 
većina muzeja i galerija u svojim izložbama 
promovira akademske umjetnike, otvorili 
vrata i umjetnicima amaterima, kako bi i oni 
prikazali svoje stvaralaštvo. Galerija Prica 
svake godine objavljuje poziv za izlaganje na 
koji se prijavljuju umjetnici različitih profi-
la i zamijećen je znatan rast prijava, što nam 
govori da smo postali prepoznatljiva umjet-
nička galerija.

- Što biste Vi osobno napravili kako bi 
Galerija Prica još više rasla?

- Svakako bih voljela da se za nas više 
čuje i van granica Hrvatske. Mi jesmo mala 
galerija, radimo uglavnom lokalno, ali iza 
sebe imamo brojne suradnje pa djelomice 
uspijevamo u tome da se čuje za nas i šire. 
Za to svakako želim zahvaliti na pomoći, 
profesionalnosti i suradnji svim kolegama u 
POU Samobor. Neki moj san je da, slijedom 
toga, u Samobor povremeno dovedemo veli-
ka svjetska imena likovne umjetnosti, kao što 
je bila još uvijek često spominjana izložba 
Victora Vasareliya. Znamo svi da to iziskuje 
i pozamašno financiranje, što si za sada ne 
možemo priuštiti, ali ima dosta novih, mla-
dih, svjetskih imena koje bi se moglo privući 
u Samobor. K tome, na raspolaganju nam je 
i prostor u Centru za mlade Bunker za neke 
manje projekte.

- Što se sve u Bunkeru može napraviti i 
kako ga najbolje iskoristiti?

- Trenutno u Bunkeru organiziramo izlož-
bene programe i radionice. I za prostor Bun-
kera smo također raspisali natječaj, namije-
njen prvenstveno mladim umjetnicima od 15. 
do 30. godine života, sa ili bez akademskog 
obrazovanja, kojima također želimo omogu-
ćiti prostor za predstavljanje njihovih radova 
i mjesto gdje mogu početi svoju umjetničku 
karijeru. 

-  Što biste još istaknuli o radu Galerije 
Prica, a što nismo spomenuli?

- Istaknula bih još dva projekta koje pa-
ralelno vodimo tijekom godine, a za koje se 
možda manje zna. Radi se o projektima koje 
realiziramo u suradnji sa Zakladom Hrvatska 
za djecu, a to su ZUM – Znanost i umjetnost 
za djecu i projekt Prica u gostima. Njihova 
vrijednost je u tome što izlazimo van našeg 
galerijskog prostora, dolazimo u škole i vr-
tiće. Projekt ZUM je ideja naših Samoborki, 
učiteljice Marije Mapilele i grafičke dizajne-
rice Branke Hollingsworth, koje na svojim 
radionicama predstavljaju umjetnike i znan-
stvenike te ih na zabavan i kreativan način 
približavaju djeci. Projektom Prica u gostima 
obilazimo vrtiće i osnovne škole na području 
Grada Samobora i donosimo im jednu origi-
nalnu sliku iz našeg fundusa zbirke Zlatka 
Price, a tako potičemo djecu da stvaraju svo-
ja djela inspirirani Pricinim stvaralaštvom te 
ih upoznajemo s bogatom donacijom koja se 
nalazi u Galeriji Prica.

U suradnji s Udrugom za za-
štitu potrošača Grada Sa-
mobora, u utorak, 24. ruj-
na, u POP-UP kinu, POU 

Samobor organizirao je tribinu gra-
đana o pravima potrošača, o kojima 
je govorila predsjednica Hrvatske 
udruge za zaštitu potrošača Ana Kne-
žević, a pridružio joj se i predsjednik 
gradske udruge Miran Šoić.

Ana Knežević uvodno je predstavila 
što je donio novi Zakon o potroša-
čima, koji je stupio na snagu počet-
kom ove godine, te koje su prednosti 
objedinjavanja različitih inspektorata 
u Državni inspektorat, ali i naglasila 
da je, unatoč svemu, Hrvatska zadnja 
na ljestvici europskih država po po-

znavanju prava potrošača i korištenju 
mogućnosti koje nudi zakonski okvir. 
Tu je i podatak da na svakih 100 po-
trošača tek njih 4 iskoristi priliku da 
se žali i štiti svoja prava pa je udruga 
pokrenula projekt Kupujmo slobodno, 
koji bi trebao doprinijeti većoj osvije-
štenosti kupaca o njihovim pravima.

Puno se govorilo o onome što gra-
đane najviše i zanima, a to je kako 
postupiti kad nismo zadovoljni ku-
pljenom robom i tražimo povrat ili 
zamjenu, koji su rokovi, te tko i u 
kojim slučajevima snosi trošak ovih 
postupaka. 

Knežević je iznijela i niz primjera iz 

prakse, što je potaknulo prisutne Sa-
moborce da i oni ispričaju svoja, ve-
ćinom negativna, iskustva kao potro-
šači, pa ih je predavačica uputila da 
se u slučaju kada nisu sigurni u svoja 
prava obrate svojoj lokalnoj udruzi ili 
pak HUZP-u. Ukoliko je roba kupljena 
unutar Europske unije, probleme rje-
šava i Europski potrošački centar.

Govora je bilo i o najčešćim proble-
mima kupnje na daljinu, putem tele-
fona ili interneta, gdje ima i najviše 
problema. Naime, ako vam je bilo što 
sumnjivo u vezi cijene ili kvalitete pro-
izvoda koji kupujete na daljinu, sva-
kako se dodatno raspitajte što točno i 
pod kojim uvjetima dobivate, kako ne 
biste upali u probleme. 

No, upozorila je Knežević, jednako 
kao što danas potrošači imaju niz mo-
gućnosti za ostvarivanje svojih prava, 
imaju i odgovornost, također propi-
sanu zakonom, te je nužna i osobna 
edukacija, jer neznanje ih ne osloba-
đa od odgovornosti i sankcija. Stoga 
je edukacija najbolji put i garancija 
sigurne i slobodne kupovine, bez na-
tezanja s trgovcem ili proizvođačem.

Do kraja godine samoborska Udru-
ga za zaštitu potrošača organizirat će 
još tri tribine za građane na ovu za-
nimljivu i važnu temu, o čemu će biti 
pravovremeno obaviješteni putem lo-
kalnih medija.

I SAMOBORCI SLABO KORISTE 
SVOJA POTROŠAČKA PRAVA

Predsjednici Hrvatske udruge za zaštitu potrošača Ani Knežević pridružio se i 
predsjednik samoborske udruge Miran Šoić

Tribina o pravima potrošača
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Posljednje tonove ovogodišnje 44. 
Samoborske glazbene jeseni izveli 
su udaraljkaši te tako još jednom 
pokazali kako ovaj festival njeguje 

raznolikost izričaja, senzibilnosti, dinamike, 
umjetničke slobode i energije. Posljednja 
večer pripala je Samoborcu, udaraljkašu 
Filipu Merčepu, koji je uz svoje prijatelje 
oživio i duh Marimba Weeka, koji je 
10 godina bio sastavni dio Samoborske 
glazbene jeseni, a od prošle godine djeluje 
kao samostalni festival. Uz Filipa su nastupili 
udaraljkaši Renato Palatinuš i Gregor Hrovat 
te pijanistica Elizabeta Adžaga. 

Tako je podvučena crta na ovogodišnju 
44. Samoborsku glazbenu jesen, koja 
će ostati zapamćena po gostovanjima 
vrhunskih glazbenika, njihovom majstorstvu 
i genijalnosti. Čast da otvore festival i 
ponude dva dana vrhunskog glazbenog 
doživljaja pripala je festivalskom ansamblu 
višegodišnjih prijatelja i suradnika. 
Festivalski “dreamteam” činili su violinisti 
Borivoj Martinić-Jerčić, Gernot Süssmuth i 
Aleksandar Ivić, violist Aleksandar Milošev, 
violončelistice Jelena Očić i Monika 

Leskovar, kotrabasist Ivan Nestić te pijanisti 
Martina Filjak i Jose Gallardo. 

Slijedile su natjecateljske večeri mladih 
glazbenika, nakon kojih je Nagrada Ferdo 
Livadić za najbolju umjetničku osobnost, 
kao i nagrada za najbolju izvedbu skladbe 
hrvatskog autora pripala Triju Eusebius, a 
čine ga violinistica Eva Šulić, violončelistica 
Tonka Javorović i pijanist David Vuković. 
Njima su pripale nagrade organizatora i 
pokrovitelja, među kojima i skladba koju 
će posebno za njih i Cantus Ansambl pisati 
Silvio Foretić. Inače, ovo je treći puta 
zaredom, a ukupno četvrti put u povijesti 
natjecanja da obje nagrade pripadnu istom 
izvođaču.

Nakon proglašenja nastupila je 
prošlogodišnja pobjednica natjecanja, 
violinistica Katarina Kutnar uz Cantus 
Ansambl, pod vodstvom dirigenta Berislava 
Šipuša. Tom su prigodom izvedene i dvije 
praizvedbe - Kutnarijada za violinu i Cantus 
Ansambl Davora Bobića i pobjednička 

skladba 8. Međunarodnog skladateljskog 
natjecanja New Note naziva Psi, koju je 
napisao mladi japanski skladatelj Wataru 
Mukai. 

Tijekom 44. Samoborske glazbene 
jeseni publici se predstavilo i Hrvatsko 
narodno kazalište Ivana pl. Zajca iz Rijeke 
svojim uprizorenjem Seviljskog brijača 
Gioacchina Rossinija, u povodu 100 godina 
djelovanja muzicirao je Zagrebački kvartet 
s gostom gitaristom Petritom Çekuom, tu 
je i koncert Simfonijskog orkestra HRT-a s 
našim Samoborcem, tenorom Domagojem 
Dorotićem, pod ravnanjem Paola Paronija, a 
prvi puta gostovao je svjetski poznati komorni 
orkestar Camerata Bern iz Švicarske, kojem 
se u Samoboru pridružila korejsko-australska 
violinistica Suyeon Kang.  

U 10 dana trajanja festivala ukupno je 
izvedeno 50 skladbi hrvatskih i inozemnih 
skladatelja, nastupilo je gotovo 130 
glazbenika, solista, članova komornih 
sastava i orkestara, odsviravši više od 16 sati 
glazbe.    

Samoborska glazbena jesen nositelj je 
EFFE labela kroz projekt EFFE - Europe 

for Festivals, Festivals for Europe, koji 
je inicirala Europska udruga festivala, a 
njeno održavanje potpomažu pokrovitelji i 
sponzori. 

Organizator Samoborske glazbene 
jeseni je Pučko otvoreno učilište Samobor, 
a pokrovitelji su Ministarstvo kulture 
Republike Hrvatske, Zagrebačka županija i 
Grad Samobor. Pokrovitelj Nagrade Ferdo 
Livadić je Erste banka, a Nagrade za najbolju 
izvedbu djela hrvatskog skladatelja Grad 
Samobor i Hrvatsko društvo skladatelja.

44. SAMOBORSKA GLAZBENA JESEN Završio još jedan festival vječno mlade klasike

16 SATI GLAZBE I 50 SKLADBI U 10 DANA

U kino dvorani POU Samobor nastupio je tenor Domagoj Dorotić, uz pratnju 
Simfonijskog orkestra HRT-a, pod ravnanjem Paola Paronija

Posljednje tonove ovogodišnje “jeseni” 
odsvirali su udaraljkaši -  Filip Merčep 
i njegovi prijatelji 

Festivalski “dreamteam” činili su violinisti Borivoj Martinić-Jerčić, Gernot Süssmuth 
i Aleksandar Ivić, violist Aleksandar Milošev, violončelistice Jelena Očić i Monika 
Leskovar, kotrabasist Ivan Nestić te pijanisti Martina Filjak i Jose Gallardo

Nagrade je uručila ravnateljica POU 
Samobor Jelena Vojvoda

Žumberak i Žumberčani u knjižnici
Radove članova Likovnog odjela 

samoborskog Ogranka Matice 
Hrvatske, koji su nastali na tra-
dicionalnoj likovnoj koloniji na 

Žumberku ove godine, domaća publika 
imala je priliku vidjeti u srijedu, 2. listopa-
da, u Gradskoj knjižnici Samobor. Voditelji-
ca odjela Snježana Zakanj Radovanić uvod-
no je pozdravila prisutne, predstavila autore 
i njihove nove uratke, te zahvalila stojdraš-
kom župniku Milanu Vranešiću na dugogo-
dišnjem gostoprimstvu, kao i knjižnici, koja 
im svake godine omogući ovu izložbu.

U ime Grada Samobora čestitke i pot-
poru u daljnjem radu matičarima je uputio 
predsjednik Gradskog vijeća Miran Šoić, 
a na svoj osebujan način nazočnima se 

obratio i Mile Vranešić, podsjetivši kako 
su Žumberku potrebnije puno konkretnije 
mjere za njegov oporavak.

Žumberačke motive slikali su, crtali ili 
kiparili Tatjana Antolin, Vlatka Bošnjak, 
Maja Cipek, Đurđica Debogović, Vlado 
Gvozdanović, Franjo Jurčin, Grozdana 
Korpar, Vlasta Mažuranić, Nevenka Mikle-

nić, Zdenka Resar, Maja Šmit i Snježana 
Zakanj Radovanić, a možete ih pogledati 
tijekom listopada u radno vrijeme knjižnice.

Uz glazbene predahe Dua MaLa, u po-
vodu otvorenja izložbe svoje stihove o 
Žumberku pročitale su Vlasta Mažuranić, 
Anastazija Noršić, Nada Brglez i Danica 
Telišman.

Izložba radova s likovne kolonije Žumberak 2019. 

Stekli status ozbiljne i vrijedne književne manifestacije

U srijedu, 11. rujna, počeli 
su 7. Dani kratkopričaša u 
Samoboru, koje uspješno 
organizira samoborska Grad-

ska knjižnica. I ove godine program je 
započeo kod kućice za knjige na Trgu 
Matice hrvatske, gdje su članovi Udruge 
likovnih umjetnika Samobor i njihovi 
gosti crtali priče. Naime, dvadesetak na-
jboljih priča ovogodišnjeg Natječaja za 
kratku priču Gradske knjižnice Samo-
bor objavljeno je u zbirci Pišem ti priču, 
a svaki likovni umjetnik odabrao je po 
jednu, koju su, različitim tehnikama, 
prenijeli na papir. 

U događanju nazvanom Crtam 
ti priču sudjelovali su Ivan Tibor Grujić, 
Zdenka Resar, Marina Ivančić, Maja Cipek, 
Vanessa Librić, Tatjana Vuletić, Tajna Vran, 
Sunčana Vran, Nevenka Miklenić i Lukša 
Konsuo. 

Radovi s ovog kratkopričaško-likovnog 
druženja bili su izloženi u Gradskoj knjižnici 
Samobor na Odjelu za odrasle, prilikom 
proglašenja pobjednika ovogodišnjeg 

Natječaja za kratku priču.
Inače, samoborski dani kratkopričaša 

u kratko su vrijeme stekli status ozbiljne 
i vrijedne književne manifestacije, na čiji 
se natječaj za najbolju kratku priču javljaju 
amateri, ali i već etablirani domaći pisci. Ove 
godine na natječaj su pristigle čak 163 priče, 
a žiri u sastavu Korana Serdarević, Suzana 
Matić i Draženka Robotić proglasio je naj-

bolje među njima. 
U posebnoj kategoriji, nazvanoj 

Kvaka 23, koja je namijenjena domaćim 
lokalnim piscima, pobijedio je Domagoj 
Knežević sa svojom pričom Kiša. 

Tri ostale najbolje priče su, redom: 
Prizivanje Marije Dukić, koja je i prošle 
godine odnijela prvu nagradu, zatim 
Putovanje Davora Mandića te Stana-
ri Sonje Kušec. Autorima su pripale i 
zaslužene novčane nagrade, koje je osi-
gurao Grad Samobor, a Mariji Dukić i 
dodatnih 500 franaka, koje je donirala 
naša književnica Dragica Holzner 
Rajčić, koja živi u Švicarskoj.   

Uz ove pobjedničke priče u tiskano 
izdanje zbirke ušlo je još 15 priča koje su, 
prema prosudbi žirija, zaslužile objavu. Sve 
nagrađene priče čitala je Renata Sabljak, a 
nakon dodjele nagrada kratkopričaši su se 
družili sa samoborskim likovnim umjetnici-
ma, koji su dan prije oslikavali njihove priče.

Dani kratkopričaša završili su radionicom 
Slova pričaju priču, u kojoj su sudjelovali 
samoborski srednjoškolci. 

U Gradskoj knjižnici Samobor održani 7.  Dani kratkopričaša 

KULTURA

Nezaobilazni Mile Vranešić domaćin je, ali i omiljeni motiv svojih gostiju - slikara

Nakon dodjele nagrada kratkopričaši su se družili 
sa samoborskim likovnim umjetnicima, koji su 
dan prije oslikavali njihove priče
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SAMOBORSKA KRIŽALJKA

Točan odgovor (crveno naznačeno polje), zajedno s imenom i prezimenom te adresom, pošaljite na adresu: 
Grad Samobor - za nagradnu križaljku, (n/r gđa Mirna Sokolić), Trg kralja Tomislava 5, 
10 430 Samobor ili info@samobor.hr.
Nagrađuju se prva tri pristigla točna odgovora.
 
NAGRADE: 1. 12 kremšnita u slastičarnici “U prolazu”, 2. Knjiga Ranke Novosel “Samoborci u anegdotama” 
3. Knjiga Milana Žegarca Peharnika “Starogradski spomenki”
NAGRADENI IZ PROŠLOG BROJA: 1. nagrada: Karolina Šoić; 2. nagrada: Stephanie Gakić - Nagl
* Sudionici nagradne igre suglasni su da se njihovi podaci koriste u svrhu objave rezultata nagradne igre.

Nakon dugih priprema 
članova Gljivarske 
udruge Sunčanica - 
Samobor u subotu, 14. 

rujna, održana je 3. Samoborska 
glivarijada na Budinjaku, u 
prekrasnom prirodnom ambijentu 
i prostorima Eko centra, Parka 
prirode Žumberak-Samoborsko 
gorje. Dan je bio sunčan i kao 
stvoren za veliko gljivarsko 
druženje. Izbor lokacije se pokazao 
kao pun pogodak, jer se na 
gljivarijadu odazvao velik broj 
članova gljivarskih udruga iz cijele 
Hrvatske, njih oko 150.

Berači su obišli bjelogorične, 
crnogorične i miješane šume, 
livade i šumarke. Iako vrijeme nije 
naklonjeno rastu gljiva, našlo se 
podosta vrsta. Nekoliko sretnika 
uspjelo je pronaći čak i nekoliko 
vrganja. Od poznatih i popularnih 
vrsta gljiva bilo je sunčanica, 
prosenjaka, puhara, dedeka, 
lisičica... Budući da je velika većina 
gljivara bila prvi put na Žumberku 
i u Budinjaku, dodijeljeni su im 
stručni vodiči, determinatori udruge: 
Vladimira Mihelić, Hrvoje Bertović i 
nižepotpisani autor teksta. 
Nakon povratka gljivara s terena 
usljedilo je natjecanje za najljepšu 
košaricu, najljepšu gljivu, za 
najstarijeg člana, za najekipu i 
za glavnu nagradu - najljepšu 
sunčanicu. 
Nakon dodjele nagrada uslijedila je 
podjela zahvalnica svim prijavljenim 
ekipama, a u međuvremenu se 
dijelio i čuveni gljivarski kotlić, 
kojeg su domaćini, u količini 
od 120 litara, pripremili za sve 
sudionike.

3. Samoborska 
glivarijada

Ubrali blago 
naših šumaI Žumberak ima svoj tartuf

U subotu, 14. rujna, na 
750 m nadmorske vi-
sine, na čistom planin-

skom zraku, organiziran je prvi 
Dan žumberačkog krumpira. 
Mjesni odbor Budinjak i Agro 
Žumberak, uz pomoć mješta-
na i podršku Grada Samobora, 
ovom su manifestacijom htjeli 
skrenuti pažnju na tradiciju i 
kvalitetu ovoga kraja i lokalnog 
bogatstva. Naglasak je ipak bio 
stavljen na potrebu za očuva-
njem proizvodnje žumberačkog 
krumpira. 

Grad Samobor već niz godina subvenci-
onira nabavku sjemenskog krumpira na po-
dručju Žumberačkog i Samoborskog gorja, 

a ova manifestacija tek je jedan od po-
kazatelja opravdanosti i nužnosti oču-
vanja tradicije, kao i, svi su se složili, 
kvalitete samog proizvoda. 

“Žumberački tartuf”, kako su ga toga 
dana prozvali susjedi iz Gljivarske 
udruge Sunčanica Samobor, besplatno 
su mogli kušati svi. Spremljen na razli-
čite načine -  krumpir na žaru, pole i 
krumpir ispod peke, oduševio je brojne 

posjetitelje, koji su sa Žumberka ponovno 
ponijeli samo lijepe utiske i želju da se druže 
i dogodine.

Mjesni odbor Budinjak i Agro Žumberak
u Budinjaku obilježili Dan Žumberačkog krumpira

Već sedmu godinu zaredom Grad Sa-
mobor uključuje se u najveću eko-
lošku kampanju u Hrvatskoj Zelena 

čistka - jedan dan za čisti okoliš. Vrijedni 
članovi DVD–a Samobor, uz podršku Komu-
nalca i Grada, čistili su u subotu, 21. rujna, 
s divljeg deponija oko 5 m3 smeća na teško 
pristupnom dijelu pored ceste Višnjevac - 
Noršić Selo. 

- Nažalost, koliko god čistili i ukaziva-
li na probleme divljih odlagališta, mi sami 
s m o najveći neprijatelji našem 

planetu Zemlji. Ovo 
je naš mali prilog 

za ljepši i bolji 
planet Zemlju, 
uz logistiku 

Grada Samobora i Komunalca - poručili su 
organizatori. 

Zelena čistka - Let’s do it Croatia! zajed-
nička je akcija čišćenja divljih odlagališta 
otpada i najveći ekološki volonterski projekt 
u Hrvatskoj. Grad Samobor ovoj se akciji 
pridružio drugi puta ove godine.

Jedan dan, jedan planet, jedan cilj

ZELENA ČISTKA OPET U AKCIJI

Zelena čistka - Let’s do it Croatia! zajednička je akcija 
čišćenja divljih odlagališta otpada i najveći ekološki 

volonterski projekt u Hrvatskoj

Udruženi oko krumpira čuvaju 
tradiciju i dobro poznatu kvalitetu
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